
PROTOKÓŁ 
XXXII sesji Rady Gminy Marciszów 

Odbytej w dniu 24 lutego 2009 r 
w siedzibie Urzędu Gminy 

 
Pan Przewodniczący Rady Gminy na początku zaproponował uczczenie minutą ciszy 
zmarłego Pana Mariana Mitczaka wieloletniego sołtysa wsi Ciechanowice.  
W XXXII sesji Rady Gminy udział wzięło 14 radnych / nieobecna radna Zofia Siudak/ na 
ogólną liczbę 15 radnych, ponadto w sesji udział wzięli pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy , pani Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy oraz 
sołtysi sołectw Gminy Marciszów. 
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 
Rozpoczęcie obrad XXXII sesji godz.13.00 zakończenie godz.15.30. 
Porządek obrad :  
1.Otwarcie obrad. 
2.Zatwierdzenie porządku obrad. 
3.Stwierdzenie quorum. 
4.Przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 
5.Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
6.Przyjecie sprawozdania z działalności rady Gminy za 2008 rok. 
7.Przyjęcie sprawozdań z prac Komisji rady Gminy za 2008 rok. 
8.Podjęcie uchwał w sprawach :  
a/ Akceptacja ramowego planu pracy Rady Gmin y na 2009 rok. 
b/ Zatwierdzenie planów pracy na 2009 rok stałych  Komisji Rady Gminy Marciszów. 
c/ Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania  
    dodatków do wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych  
    zastępstw oraz wysokości i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń  
   wynikających ze stosunku  pracy nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych  
   przez Gminę Marciszów.    
d/ SprzedaŜy nieruchomości. 
e/ SprzedaŜy nieruchomości. 
f/  SprzedaŜy nieruchomości. 
g/ Programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarządowymi w roku  
    2009. 
h/ Zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pastewnik. 
i/ Zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Marciszów. 
j/ Zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 
k/Wprowadzenie zmiany do uchwały budŜetowej Gminy na 2009 rok. 
l/ Uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009 – 2013. 
ł/ Rozpatrzenie skargi Państwa Jerzak na działalność Wójta Gminy Marciszów. 
m/ Rozpatrzenie skargi pani Zofii Witkowskiej na działalność Wójta Gminy   
     Marciszów. 
9/ Interpelacje i zapytania radnych. 
10/ Sprawy róŜne. 
11/ Zamknięcie obrad. 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad XXXII sesji Rady 
Gminy witając jej uczestników. 
 



 
-2- 

Ad.2. 
Stwierdzenie quorum 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum / nieobecna 
radna Zofia Siudak/ w związku z czym Rada moŜe obradować i podejmować decyzje. 
Ad.3. 
Zatwierdzenie porządku obrad. 
Przewodniczący  Rady zwrócił  się do radnych z zapytaniem czy wnoszą uwagi do  
przedstawionego porządku obrad. 
Do zaproponowanego porządku obrad uwag nie wniesiono przyjmując go jednogłośnie. 
Ad.4. 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji. 
Uwag nie wniesiono przyjmując jednogłośnie. 
Ad.5. 
Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy z prac między sesjami. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Ponadto podziękował Panom Wójtowi i radnemu Januszowi Banasiewiczowi za udział i w 
zorganizowanych jasełkach w Świdniku  zwrócił uwagę na niską frekwencję radnych , którzy 
byli zaproszeni. 
Pan Wójta uzasadnił na wstępie zmianę terminu sesji spowodowaną potrzebą zmiany 
finansowania zadań poprzedzone złoŜeniem wcześniej wniosków na te zadania  tj kanalizacja 
i oczyszczalnia  w Marciszowie , przedszkole w Marciszowie oraz wodociągowania Świdnika  
o czym wcześniej zgłaszał Przewodniczącemu Rady Gminy. 
Przedstawił  szczegóły. 
- odbył spotkanie w „Kwiecie Lnu”  w Lubawce w celu pozyskania środków m.in. na  
   modernizację świetlicy w Pastewniku i budowę domu kultury i zaplecza w Marciszowie. 
- uczestniczył w przesłuchaniu n/t katastrofy budowlanej – most w Marciszowie  po czym  
  spotkanie i rozmawiał ze Starostą , radnymi i mieszkańcami Marciszowa odnośnie jego  
  odbudowy,  
- brał udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy informując,  Ŝe padł rekord zbierania  
  pieniędzy na jednego naszego mieszkańca tj. około 3 zł  
-odbył spotkania z Komisją i OSP w sprawie dofinansowania kupna samochodu PSP –prosząc  
  Radę o wyraŜenie opinii na ten temat, w  sprawie  dofinansowania sali operacyjnej w  
  Kamiennej Górze na razie nie aktualna w związku z przedstawieniem odmiennych danych w  
  tej sprawie.  
- udzielił ślubu cywilnego ,  
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Domanowie, Pastewniku i Wieściszowicach  
- uczestniczył w zebraniu rutynowym OSP Marciszów, nie odbyło się jeszcze w Świdniku, 
- spotkał się  z Wicemarszałkiem województwa dolnośląskiego  w sprawie inwestycji w  
  Gminie Marciszów, 
- przeprowadził rozmowy z WFOŚ w sprawie spłaty za budynek po Lnie w Marciszowie   
  zapoznał ze szczegółami,  
- odbył spotkanie w WZWiK Wałbrzych n/t wodociągów na, którym postawiono warunki   
  które są nie do przyjęcia. Zapoznał ze szczegółami sprawy  , która jest w  sądzie ,  
- udzielił odpowiedzi na zasygnalizowane sprawy  podczas posiedzenia ostatnie Komisji  
  Rolno BudŜetowej  i ponownie poprosił, aby w czasie obecności Wójta na Komisji  
  rozmawiać o wszystkim , a nie dopiero jak Wójt wyjdzie próbując wówczas podwaŜać  
  określone podjęte juŜ decyzje duŜo wcześniej. 
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Poruszono sprawę likwidacji szkoły w Ciechanowicach  , co zdaniem Wójta jest 
bezpodstawne , bo dziś oświata dzięki temu jest na poziomie najwyŜszym w województwie , 
stwierdzając, Ŝe  nigdy nie byłoby nas stać na utrzymanie tego obiektu w , którym szkoła się 
mieściła. Tym bardziej Ŝe wieś i Gmina wcześniej czy później otrzyma w zamian obiekt o 
najwyŜszych standardach estetycznych , historycznych , zabytkowych itp. i wszyscy na tym 
skorzystają. 
W sprawie  powstałej świetlicy w Wieściszowicach i zarzutu , iŜ postawiono ją na bagnie ,  
i Ŝe dwa razy w tygodniu nie wystarcza ogrzewanie elektryczne , zdaniem Wójta wystarcza. 
W sprawie przedszkola na , które otrzymaliśmy 400 tysięcy dotacji  przez , co  robi się w 
Gminie coś czego jeszcze nigdy nie było czyli prawdziwe przedszkole , a to Ŝe akurat nie w 
szkole to zdaniem pana Wójta objaw pozytywny , bo przejście 200 m to ruch dla dzieci. 
Niepotrzebny jest teŜ zarzut o braku placu zabaw , który jest  równieŜ  projektowany i będzie 
przy przedszkolu zlokalizowany od strony ulicy. Dlatego prosi o nie wracanie juŜ do tych 
spraw , bo do niczego to nie prowadzi tym bardziej, Ŝe coś się dzieje , coś powstaje prosi o 
zauwaŜenie tego co się robi , bo na około 300 wniosków na oczyszczalnie ma zostać 25 ,a 
nasza Gmina jest na 13 miejscu tak, Ŝe jest szansa pomimo, iŜ zrobiono wniosek w ciemno 
bez ujęcia w WPI  i przypomniał, Ŝe  czeka się na nią od lat  . Prosi o spojrzenie na to 
wszystko , co się robi realnie. Ponadto głosy o zbudowanie OSP bez ujęcia  Domu Kultury w 
Marciszowie przy Centrum to propozycja , na którą potrzeba  około 5 mln złotych , których 
nie ma. Wie, Ŝe jest cięŜko ale tak ma być, bo coś z tego będzie dlatego prosi o pomoc ze 
strony radnych. 
Poinformował Ŝe zastanawia się nad zamontowaniem mikrofonów bezprzewodowych na sali 
narad.    
Uwag i zapytań  nie zgłoszono 
 Ad.6. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Rady Gminy za rok 2008. 
Pan Henryk Mazur zapoznał radnych z treścią sprawozdania  za 2008 rok , które stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu i do , którego uwag niesiono. 
Ad.7. 
Przyjęcie sprawozdań z prac stałych Komisji Rady za 2008 rok. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował , Ŝe sprawozdanie zostanie przedstawione 
przez Komisję Rewizyjną do, którego  odniosą się  pozostałe Komisje. 
Radna  Czesława Olejniczak – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zapoznała Radę z 
treścią sprawozdania Komisji Rewizyjnej za 2008 rok, które stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu i do  którego radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Gminy poinformowali o  przyjęciach 
sprawozdań z prac swoich Komisji. 
Ad.8. 
Podjęcie uchwał w sprawach :  
- projekt uchwały w sprawie : akceptacji planu pracy Rady Gminy na rok 2009. 
W związku z uwagą jaka została wniesiona przez radnego Adam RyŜowskiego dot. zmiany 
słowa „akceptacja „ na słowo „zatwierdzenie” ,  Przewodniczący Rady Gminy wniósł o jej 
dokonanie do czego radni nie wnieśli uwag. 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
W związku z powyŜszym projekt uchwały został skorygowany i otrzymuje brzmienie :  
- zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy na 2009 rok 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały. 
Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęli projekt uchwały , który stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
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- projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na rok 2009 stałych Komisji    
  Rady Gminy. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały do, której nie 
zgłoszono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , który stanowi załącznik nr 
7 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie : regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe  
  warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  
  godziny doraźnych zastępstw oraz wysokości i warunki wypłacania nagród i innych  
  świadczeń  wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w szkołach i placówkach  
  prowadzonych przez  Gminę Marciszów. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy  zapoznał radnych z treścią projektu uchwały do , której 
radni nie wnieśli uwag. 
Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , który stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości. 
Radny Janusz Banasiewicz – przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej  
poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji została zasygnalizowana sprawa sporządzonego 
wyrysu mapki , która jednak została wykonana w 1990 roku i nie naniesiono na niej 
infrastruktury , która moŜe się na niej znajdować  i z tego, co wiadomo  przebiega przez nią 
wodociąg. 
Komisja wyraziła więc obawę, co do tego czy nie będzie to przeszkodą. Uczestniczący w 
posiedzeniu Komisji pan Bruno Stadnicki poinformował , Ŝe  działka ta nie jest Gminy, a 
sprawa to tylko porządkowanie.      
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi poinformował , Ŝe jest to próba uregulowania sprawy pani 
Rębacz , która trwa juŜ długo i czas ją juŜ zamknąć. Ponadto poinformował , Ŝe  po prawie 
wszystkich działkach biegną media i po przedmiotowej równieŜ jednak nie rodzi to Ŝadnych 
problemów , bo są odpowiednie przepisy mówiące o tym kto, za co odpowiada czyli zarówno 
właściciel nieruchomości jak teŜ właściciel mediów dlatego ingerencja Wójta jest tu Ŝadna. 
Odpowiedź pan Wójta satysfakcjonuje radnego jak teŜ wyjaśnia wszystkie wątpliwości 
jednak radny uwaŜa, Ŝe takie wyjaśnienie powinien otrzymać od pracownika merytorycznego 
w czasie analizowania projektu uchwał , a takiego wyjaśnienie nie było. 
Wójt w odpowiedzi zaproponował zapraszanie Wójta na kaŜde posiedzenie Komisji gdzie 
będzie się starał wyjaśniać wszystkie sprawy. 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie blokiem projekty trzech uwał o 
sprzedaŜy zapoznając z ich treścią. 
Uwag nie wniesiono. 
Projekty uchwał dot : sprzedaŜy  nieruchomości w Marciszowie, Sędzisławiu i w Świdniku  
zostały przyjęte jednogłośnie i stanowią załączniki nr 9,10,11 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie : programu współpracy Gminy Marciszów z organizacjami  
  pozarządowymi w roku 2009. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał radnych z treścią projektu uchwały. 
Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały , która stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie : zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pastewnik, 
- projekt uchwały w sprawie  : zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Marciszów, 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe w związku z obszerną objętością Planu 
odnowy obu miejscowości materiał będzie dostępny do zapoznania się z nim w biurze Rady 
Gminy oraz w bip. 
Zaproponował głosowanie blokiem powyŜszych projektów uchwał , do czego radni nie 
wnieśli uwag. 
Zapoznał z treścią projektów uchwał do, których radni nie wnieśli uwag. 
Rada w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekty uchwał, które stanowią załącznik nr 13 i 
14 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009 rok. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy zapoznała radnych ze szczegółami zmian , które 
dotyczą zwiększenia wydatków w wyniku zwiększonych planów dochodów o zwiększona 
subwencję oświatową z przeznaczeniem w dziale 600 na usuwanie skutków klęsk 
Ŝywiołowych zadania inwestycyjne – o kwotę 23.046 zł na pokrycie udziału własnego do 
otrzymanej promesy oraz w dziale 801 rozdział 80104 – wydatki inwestycyjne związane ze 
zmiana sposobu uŜytkowania poddasza budynku administracyjno-usługowego na przedszkole 
w Marciszowie  o kwotę 13.500 zł. 
Do wyjaśnień radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią uchwały , która stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budŜetowej Gminy  
  Marciszów  na 2009 rok. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały , która stanowi załącznik nr 
16 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata     
  2009 -  2013. 
Pani Skarbnik Gminy poinformowała Ŝe zmiany dotyczą budowy oczyszczalni i ścieków w 
Marciszowie poniewaŜ wniosek przeszedł fazę wstępną oraz zwiększa się  nakłady na  
przedszkole oraz na dom kultury w Marciszowie zaznaczyła jednak kwoty ulegną zmianie po 
przetargu.  
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektu uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu 13 głosami „za” przyjęciem , 0 głosów „przeciwnych” , 1 głosem 
„wstrzymującym „  , która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie : rozpatrzenia skargi Państwa Jerzak na działalność Wójta  
 Gminy Marciszów. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe kaŜdą Komisja na swoim posiedzeniu 
zapoznawała się ze skargą  w związku z czym nie widzi potrzeby ponownego jej 
analizowania. 
Pan Wójt Gminy zapoznał Radę z treścią pisma, które otrzymał z  Wydziału Ochrony 
Środowiska w sprawie tej skargi 
Uwag nie wniesiono. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektów dwóch  uchwał tj. zasadna i 
bezzasadna.  
Rada Gminy w glosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały bezzasadnej, która stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 
- projekt uchwały w sprawie : rozpatrzenia skargi Pani Zofii Witkowskiej na działalność  
  Wójta Gminy Marciszów. 
 



-6- 
Pan Wójt Gminy poinformował o zapoznaniu się treścią skargi  i zapoznał ze szczegółami 
sprawy mieszkania w, którym przed laty zamieszkiwał , a które obecnie zajmuje skarŜąca. 
Ponadto zwrócił uwagę  na  sposób załatwienia i przekazywania pomocy finansowej 
wszystkim pogorzelcom łącznie ze skarŜącą , która w sumie otrzymała 3 tys zł na znikome 
zniszczenia , które powstały po poŜarze ,  której mieszkanie jest prywatne.   
To co naleŜało do Wójta zostało bardzo szybko wykonane pomimo to skarŜąca szkaluje 
wszystkich przekazując nieprawdę w tej sprawie. 
Uwag nie wniesiono. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zapoznał z treścią projektów dwóch uchwał tj. zasadna i 
bezzasadną . 
Rada Gminy w głosowaniu  jednogłośnie przyjęła projekt uchwały bezzasadnej , która 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Ad.9. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Radna Jadwiga Adamczyk  
Zwróciła się w sprawie braku udzielenia odpowiedzi Państwu  Gołębiowskim , którzy 
zwracali się do pana Przewodniczącego Rady Gminy. 
Pan Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, Ŝe odpowiedź na to pismo została udzielona 
przez pana Wójta Gminy  uznając, Ŝe jest to wystarczająco. 
Poinformował, Ŝe udzieli równieŜ odpowiedzi. 
Radny Janusz Banasiewicz  
Zwrócił się w sprawie spotkania rzeczoznawców i pracownikiem Urzędu Gminy n/t błędnie 
wykonanych wycen sprzedanych mieszkań, o czym radny sygnalizował na posiedzeniu  
Komisji Infrastruktury Technicznej. 
Pan Wójt Gminy w odpowiedzi poinformował , Ŝe  polecił skontaktowanie się z 
rzeczoznawcami , którzy wykonywali wyceny oraz ustalenie terminu wspólnego spotkania na 
posiedzeniu Komisji w miesiącu marcu. 
Ad.10  
Sprawy róŜne 
Radny Adam RyŜowski       
Ustosunkował się do wypowiedzi i uwag pana Wójta Gminy n/t zgłoszonych spraw podczas 
posiedzenia Komisji Rolno BudŜetowej w sprawie usytuowania na podmokłym miejscu 
świetlicy w Wieściszowicach oraz cieknącej wody z rynny od ub.r. co spowodowało 
zapadnięcie się puzli i systematycznego zalewania świetlicy wodą deszczową. 
Pomimo próźb  radnego o wykopanie rowu celem odprowadzania  tej wody  do dzisiaj nie 
wykonano dlatego świetlica niszczeje. A moŜna  było wybudować świetlicę w innym miejscu 
jednak kosztowałoby to Gminę 40 tys. zł. Obecnie budowane zbiorniki wodne , które będą 
kosztować 74 tys. zł , a przy świetlicy świecą się  dwie  lampy , gdyby jednak była 
wybudowana w proponowanym miejscu świeciłaby się jedna lampa .Radny uwaŜa Ŝe naleŜy 
się zastanowić na zmianą systemu ogrzewania , bo radny chodzi co dziennie w celu 
sprawdzenia , a co drugi dzień wyłącza grzejniki  
Spowodowało to Ŝe faktura opiewa na  1600 kv za co,  moŜna by kupić telewizor do 
świetlicy. W lecie jest względnie natomiast w zimie piece akumulacyjne nie zdają tam 
egzaminu i tylko pod tym kątem były uwagi radnego na posiedzeniu Komisji. MoŜna sobie 
wyobrazić co byłoby gdyby pieca były włączane codziennie. Poinformował, Ŝe podczas ferii 
sprawdzana była na świetlicy temperatura. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy  
Przypomniał treść pisma z grudnia 2008 roku Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej 
Górze  w sprawie : wpisania do budŜetu na rok 2009 pozycji związanej z zakupem radiowozu  
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policyjnego w ramach tzw. sponsoringu tj. ½ kosztów zakupu pokrywa Policja , a ½ 
Samorząd. 
Zapoznał takŜe z treścią następnego pisma , które wpłynęło 20 lutego 2009 roku zwiększające 
kwotę na zakup samochodu dla Policji tj. 60.000,00 zł proponując rozpatrzenie tej sprawy na 
posiedzeniach Komisji Rady. 
Pan Wójt Gminy prosi o zapewnienie od Rady , iŜ Rada rozpatrzy prośbę pozytywnie jednak i 
dodał Ŝe pod warunkiem, iŜ samochód zostanie przekazany do Marciszowa. 
Rada nie wniosła uwag  do prośby pana Wójta Gminy. 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Poinformowała o sygnałach mieszkańców dot. pogorszenia jakości odśnieŜania dróg 
gminnych oraz  mieszkańców Wieściszowic przybliŜyła szczegóły i miejsca  gdzie tak jest. 
Pan Mirosław Wolak sołtys Ciechanowice 
Poinformował o przeprowadzonej rozmowie z Powiatem i panem Figura n/t odśnieŜania 
przystanków , bo  jest tak poniewaŜ nikt nie chce ich odśnieŜać, tym czasem dzieci stoją pod 
sklepem , bo przystanek jest zasypany. 
Radny Adam RyŜowski  
Zasygnalizował absurd ze strony mieszkańca Wieściszowiec , który uwaŜa Ŝe Gmina musi 
odśnieŜyć drogę do rolnika gdzie w dojeździe do posesji przeszkadzają  gałęzie , które tylko 
naleŜy obciąć. 
Rady uwaŜa, Ŝe słusznie zostało odmówione  odśnieŜanie przez  pracownik Urzędu Gminy. 
Ponadto zwrócił uwagę na odśnieŜanie dróg łączące drogi gminne  i powiatowe  i zwrócił 
uwagę na brak ludzkiej wyobraźni niektórych  mieszkańców w kwestii odśnieŜania podał 
przykłady. Prosi o  na przyszłość o rozwiązanie odśnieŜania dróg  gminnych na styku z 
powiatem. 
Radna Teresa Mospan 
Zwróciła się  do pana Wójta Gminy z zapytaniem dot. postawienia wiaty na stacji w 
Ciechanowicach oraz  jak byłaby moŜliwość równieŜ koło piekarni. 
Pan Tadeusz Rakoczy sołtys Nadgórnika  
Zwrócił się  w sprawie małej częstotliwości odśnieŜania wsi Domanów.  
Pan Kazimierz Nowakowski  sołtys Pastewnika 
Poinformował w sprawie nie dojechania dzieci z Pastewnika do szkoły w dniu 23 lutego 2009 
roku z powodu zakopania się autobusu i poprosił o udzielnie odpowiedzi kto jest 
odpowiedzialny za odśnieŜanie przystanku aŜeby mógł udzielić takiej informacji 
mieszkańcom Pastewnika.   
Pan Stefan Zawierucha  Wójt Gminy  
Udzielił odpowiedzi na zgłoszone problemy  informując, Ŝe pracownicy w dniu wczorajszym 
odśnieŜali 18 godzin zwracając uwagę na kwotę jaką musielibyśmy zapłacić gdyby na ten 
czas odśnieŜający byli wynajęcie tj. około 9 tys. zł,  natomiast  1 milion  kosztowałoby 
odśnieŜanie gdybyśmy jak w poprzednich latach posłuŜyli się startującymi w przetargu  do 
odśnieŜania i dodał , Ŝe nie moŜe tyle godzin człowiek  pracować. 
Panu sołtysowi z Nadgórnika gdzie do odśnieŜenia jest około 120 m drogi zasugerował , iŜ 
nic by się nie stało gdyby sam odśnieŜył raz na dobę łopatą w ekstremalnych warunkach jakie 
były.   
Podał za przykład inne państwa i częstotliwość odśnieŜania ,a właściwie brak odśnieŜania 
natomiast w ubiegłym tygodniu  w Jeleniej Górze odśnieŜani tylko w mieście. 
Prosi o zastanowienie się nad tym co radni i sołtysi zgłaszają , bo tak jak na terenie naszej 
Gminy jest ciągle odśnieŜane,  to nie jest nigdzie. Podał  teŜ przykład mieszkańca 
Marciszowa , który nie odśnieŜając swojego wjazdu i rowu równieŜ miał pretensje, Ŝe  nie 
mógł wjechać  na swoja posesję , bo Gmina nie odśnieŜyła. 
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W sprawie nie dojechania dzieci z Pastewnika do szkoły w dniu 23 lutego 2009 r stwierdził, 
iŜ dzieci powinny poczekać na autobus, aŜ zostanie odkopany , co nastąpiło wkrótce i równieŜ 
zwrócił się  zapytaniem do sołtysa ,  kto podjął taką decyzję Ŝe dzieci poszły do domów , bo 
nie dyrektor szkoły jak teŜ  Urząd Gminy. 
Poinformował, Ŝe  obowiązek odśnieŜania przystanków naleŜy do pana Józefa Figury , który 
wygrał przetarg w Starostwie i uwaŜa, Ŝe Starostwo wyciągnie konsekwencje z tego Ŝe ich nie 
odśnieŜa , a przystanków na terenie Gminy jest trochę. 
Drogi gminne zdaniem pana Wójta Gminy są dobrze odśnieŜone pomimo padającego od dnia 
8 lutego non stop śniegu ,a  moŜe się zdarzyć taka sytuacja i ma prawo się zdarzyć, Ŝe ktoś nie 
dojedzie do pracy lub się spóźni, a jeŜeli ktoś jedzie i urywa sobie zderzak to robi to z pełną 
świadomością przy takich warunkach jakie panują. Gmina w obecnej sytuacji mogła wybrać 
kogoś z przetargu i wydatkować do 700 tys. na odśnieŜanie  ale tego nie zrobiono wybierając 
obecny sposób ,bo  im mniej w błoto i śnieg , tym więcej  na inwestycje  na wiosnę. 
Zastanawia się nad zakupieniem trzeciego  większego ciągnika, jednak jak przyjdzie taka 
zima  z tak  intensywnymi opadami  jakie  były  to w godzinę wszystko będzie zasypane. 
i stwierdził Ŝe najłatwiejszą formą jest krytykować i Ŝądać.  
Radny Andrzej Mitczak 
Zwrócił się do pana Wójta Ŝeby się  nie obraŜał za powyŜsze zarzuty , bo mimo wszystko  
uwaŜa , Ŝe naleŜy ustalić konkretne zasady odśnieŜania z uwzględnieniem odśnieŜania 
równieŜ drogi do gospodarstwa radnego w Ciechanowicach  , bo dotychczas odśnieŜa ją 
osobiście i inne zbiera teŜ,  co zostanie zgarnięte przez innych  odśnieŜających.   
Pan Mirosław Wolak sołtys Ciechanowic 
W imieniu sołtysów stwierdził, Ŝe to nie jest wina sołtysów iŜ zgłaszają róŜne sytuacje dot. 
odśnieŜania  ,a  jest ich o wiele więcej to ich nie przekazują. 
Stwierdził,  Ŝe w Ciechanowicach jest w miarę dobrze odśnieŜane zaproponował 
wypracowanie realnych  metod trzymając się jednak norm i jakoś się przetrwa.   
Pan Wójt Gminy 
W odpowiedzi stwierdził Ŝe się nie obraził i nigdy się nie obraŜał ,  a jest tak Ŝe jak 
przychodzą ekstremalne warunki, to  kaŜdy wszystko chce, a fakt jest niezaprzeczalny iŜ na 
ekstremalne warunki nie ma mocnych , bo jak pada śnieg to nie ma co odśnieŜać , a przy 130 
km drogi , które są do odśnieŜania jak juŜ mówił wydałoby się 1 ml zł   , przy czym 
trzydzieści  procent mieszkańców byłoby niezadowolonych , bo ludziom się wydaje Ŝe asfalt 
ma być czarny.  
Pani Krystyna Kwiatkowska  Sekretarz Gminy  
Zapoznała Radę z treścią pisma Powiatowego Urzędu Pracy dot. wyboru członka do Rady 
Powiatu w związku z upływem w marcu kadencji. Przypomniała, Ŝe dotychczas Radę Gminy 
reprezentowała radna Czesława Olejniczak , która w dalszym ciągu wyraŜa  chęć pełnić 
funkcję reprezentanta. 
Innych propozycji nie zgłoszono nie wnosząc uwag do kandydatury radnej Czesławy 
Olejniczak. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący rady Gminy dokonał jej 
zamknięcia. 
Protokołowała                                                                Przewodniczący Rady Gminy  
GraŜyna Dudczyk                                                                        Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy  
 
 
 


